
PROTOKÓŁ  Nr  XIII/2016 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  21 stycznia   2016 roku. 

 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 16,oo  i trwały do godz. 

20:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2. 

Uczestniczyli w obradach radni   według załączonej listy obecności, rodzice bądź prawni 

opiekunowie  uczniów uczęszczających do SP w Zalesiu i SP Cetty, Burmistrz Chodcza – 

Jarosław Grabczyński,   Radca Prawny- Joanna Kozińska,    Skarbnik  Miasta i Gminy  -  

Danuta Nowakowska. 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska  dokonała  otwarcia XIII   sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu,  powitania wszystkich uczestniczących, po zapoznaniu się z listą 

obecności stwierdziła  iż według listy obecności na sali jest obecnych   14 radnych na stan  

ustawowy 15 radnych, co według ustawy o samorządzie  gminnym stanowi  quorum  by Rada 

Miejska mogła obradować i podejmować prawomocne uchwały.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Anna Twardowska odczytała  porządek obrad, a następnie 

poprosiła o składanie ewentualnych propozycji , co do jego treści. Ze strony radnych nie było 

propozycji co do porządku obrad. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała  porządek obrad 

sesji pod głosowanie.  

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -14, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła 

porządek  obrad  XIII  sesji Rady Miejskiej . Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad 

sesji  został przyjęty w następującym brzmieniu: 

 

Proponowany  porządek obrad. 

 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

3.  Podjęcie uchwały  w sprawie  odrzucenia w całości stanowiska Zarządu Regionu 

Toruńsko-Włocławskiego NSZZ „Solidarność” wyrażającego negatywną opinię dotyczącą 

przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  -  P. Mecenas, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIII / 87 /16 



4.   Podjęcie uchwały  w sprawie  odrzucenia w całości stanowiska Rady Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego OPZZ w Bydgoszczy oraz Zarządu Okręgu Kujawsko-Pomorskiego 

Związku Nauczycielstwa Polskiego wyrażających negatywną opinię dotyczącą 

przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu.   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Mecenas,   

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIII / 88 /16 

5.   Podjęcie uchwały  w sprawie   likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Stempczyński, 

       -     opinia Komisji  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIII / 89/16 

6.  Podjęcie uchwały  w sprawie   likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Stempczyński , 

       -     opinia  Komisji   Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIII / 90 /16 

7.   Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Chodcza. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Makowiecki,  

       -     opinia  Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 91 /16 

8.   Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej w Chodczu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Makowiecki, 

       -     opinia  Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 92 /16 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety dla 

Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Makowiecki, 

       -     opinia  Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 93 /16 

10.  Podjęcie uchwały  w sprawie  Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Chodecz 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2016.  

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Chyziński, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 94 /16 

11.  Podjęcie uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2016. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Skarbnik, 



       -     opinia  Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 95 /16 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Skarbnik, 

       -     opinia  Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 96 /16 

13. Podjęcie uchwały w sprawie   przyjęcia  planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Chodczu na 2016r. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Łuczak Tomasz, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 97 /16 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Chodczu na 2016r. 

        -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Przewodniczący Komisji, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIII / 98 /16 

15.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

16.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

17.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  przekazała iż protokół z poprzedniej sesji  był wyłożony do 

wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się,  poprosiła o przyjęcie protokołu z 

poprzednich  obrad w głosowaniu jawnym, za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw -0, 

wstrzymało -0. Przewodnicząca stwierdziła, że protokół  z obrad XII  sesji został  przyjęty. 

 

Ad. 2.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Tomasza Łuczaka, 

przewodniczący przekazał iż w okresie międzysesyjnym komisja nie odbywała posiedzeń. 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, przewodniczący przekazał 

iż  w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie na którym omawiała  sprawy zmiany 

do budżetu i zmiany do WPF oraz nadal  rozpatrywała  regulacje wynagrodzenia dla sołtysów 

jest to trochę sporna sprawa  i  trudna. Sołtysi otrzymają  dodatkowe  wynagrodzenie  w 

formie umowy o dzieło za czynności które  polegają na przekazywaniu  nakazów 

podatkowych podatnikom.  Za każdy  nakaz  doręczony skutecznie  sołtys otrzyma 

wynagrodzenie. Będzie to kwota jednorazowa. A za każdy doręczony nakaz płatniczy to 

kwota 3,00 zł. lub  3,50zł. kwota brutto.  Jest to decyzja Komisji która  analizowała  tę  

sprawę.  Dzisiaj  jest ta sprawa poddana pod dyskusje . 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

przewodniczący przekazał , iż odbyło się jedno posiedzenie na którym  Komisja opracowała 



plan pracy na 2016 rok. Natomiast w sprawach bieżących  omówiono i wydano opinie w  

zakresie  wykonania oświetlenia drogowego we wsi Kubłowo Małe. 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 

przewodniczący przekazał, iż odbyło się jedno posiedzenie na którym  Komisja  omówiła 

sprawy związane z zaopiniowaniem  uchwał. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Obywatelskiej i Ochrony  Środowiska,  

przewodniczący przekazał, iż odbyło się jedno posiedzenie  na którym Komisja  Obywatelska 

zajęła się przygotowaniem planu pracy komisji na rok 2016.   

 

Ad. 3.  Podjęcie uchwały  w sprawie  odrzucenia w całości stanowiska Zarządu Regionu 

Toruńsko-Włocławskiego NSZZ „Solidarność” wyrażającego negatywną opinię 

dotyczącą przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią Mecenas o 

przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

 

Pani Mecenas Joanna Kozińska  przedłożyła  uzasadnienie  w sprawie odrzucenia  w całości 

stanowiska   Zarządu  Regionu Toruńsko-Włocławskiego NSZZ „Solidarność” przedkładając 

iż : Zarząd Regionu Toruńsko – Włocławskiego NSZZ „Solidarność”  wyrażając negatywną 

opinię w sprawie przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej Zalesiu, opowiedział się za 

dalszym funkcjonowaniem tych szkół.  

W uzasadnieniu swojego stanowiska  Zarząd Regionu Toruńsko – Włocławskiego NSZZ 

„Solidarność”  wystąpił o powstrzymanie się z decyzjami w sprawie przyszłości placówek 

oświatowych w Mieście i Gminie Chodecz, przynajmniej do czasu ogłoszenia przez Rząd RP 

założeń do zapowiadanej reformy ustroju szkolnego w Polsce (m.in. powstanie 8 letniej 

szkoły podstawowej), bowiem jeśli taka reforma będzie realizowana to zaistnieje konieczność 

głębokiej analizy potrzeb lokalowych i rozmieszczenia uczniów w poszczególnych szkołach 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Chodecz. W takiej sytuacji zdaniem związku 

podejmowanie decyzji o likwidacji szkół jest niecelowe i przedwczesne.  Zarząd Regionu 

Toruńsko – Włocławskiego NSZZ „Solidarność”  wskazał również, że po likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu warunki nauczania uczniów tych 

szkół pogorszą się, nie ma bowiem możliwości lokalowych w Samorządowym Zespole 

Placówek Oświatowych w Chodczu do przyjęcia uczniów z innych szkół. Podniesione 

również zostało, że nowe kierownictwo MEN zapowiada korzystniejsze finansowanie tzw. 

małych szkół na terenach wiejskich.  

W ocenie Rady Miejskiej w Chodczu likwidacja Szkoły Podstawowej w Cettach oraz Szkoły 

Podstawowej w Zalesiu wynika z konieczności dostosowania sieci szkół położonych w 

Gminie Chodecz do aktualnych i przewidywanych uwarunkowań wynikających przede 

wszystkim ze zmian demograficznych (spadek liczby urodzeń) oraz migracji ze wsi do miast, 

a także z powodu konieczności racjonalizacji wydatków na zadania oświatowe i analizy stanu 

technicznego budynków. 

Istotne jest również, że likwidacja szkół nie pogorszy warunków nauczania ani też w żaden 

sposób nie ograniczy dostępu do edukacji ponieważ uczniowie w/w szkół będą mieli 



możliwość kontynuowania nauki w Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w 

Chodczu, w skład którego wchodzi m.in. Szkoła Podstawowa oraz Przedszkole.  

Zaplecze dydaktyczne, jakim dysponuje Samorządowy Zespół Placówek Oświatowych w 

Chodczu umożliwi uczniom likwidowanych szkół podjęcie nauki z wykorzystaniem 

nowoczesnego sprzętu w odpowiednio wyposażonych pomieszczeniach lekcyjnych, z 

dostępem do hali sportowej, sali gimnastycznej i biblioteki. Szkoła w Chodczu zapewnia 

również uczniom zajęcia pozalekcyjne oraz opiekę w świetlicy. 

Szacuje się również, że część nauczycieli zatrudnionych w likwidowanych szkołach znajdzie 

zatrudnienie w Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w Chodczu.  

Na obecnym etapie brak jest konkretnych rozwiązań legislacyjnych dotyczących utworzenia 

ośmioletniej szkoły podstawowej oraz finansowania tzw. małych szkół wiejskich.  

Mając powyższe na uwadze Rada Miejska w Chodczu odrzuca negatywną opinię  Zarządu 

Regionu Toruńsko – Włocławskiego NSZZ „Solidarność”  w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Cettach oraz Szkoły Podstawowej w Zalesiu.   

Dyskusja – radni Rady Miejskiej w Chodczu nie podnosili dyskusji w przedmiotowym 

zakresie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości 

stanowiska Zarządu Regionu Toruńsko-Włocławskiego NSZZ „Solidarność” wyrażającego 

negatywną opinię dotyczącą przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu 

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

Po odczytaniu projektu uchwały poddała po głosowanie . Za podjęciem uchwały głosowało 

10 radnych, przeci-4 radnych, wstrzymało – 0 radnych. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  stwierdziła, że uchwała                           

Nr  XIII / 87 /16 w sprawie   odrzucenia w całości stanowiska Zarządu Regionu Toruńsko-

Włocławskiego NSZZ „Solidarność” wyrażającego negatywną opinię dotyczącą 

przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu została podjęta. 

 

 

       Ad. 4.   Podjęcie uchwały  w sprawie  odrzucenia w całości stanowiska Rady 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego OPZZ w Bydgoszczy oraz Zarządu Okręgu 

Kujawsko-Pomorskiego Związku Nauczycielstwa Polskiego wyrażających negatywną 

opinię dotyczącą przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w 

sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pania Mecenas o 

przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pani Mecenas Joanna Kozińska  przedłożyła uzasadnienie w sprawie odrzucenia w całości 

stanowiska Rady OPZZ Województwa Kujawsko – Pomorskiego  w Bydgoszczy oraz 

Zarządu Okręgu Kujawsko - Pomorskiego Związku Nauczycielstwa Polskiego wyrażających 

negatywną opinię dotyczącą przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu 

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej Zalesiu 

przedkładając iż:  Rada OPZZ Województwa Kujawsko – Pomorskiego  w Bydgoszczy oraz 

Zarząd Okręgu Kujawsko - Pomorskiego Związku Nauczycielstwa Polskiego wyrażając 

negatywną opinię w sprawie przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu 

dotyczących likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej Zalesiu, 



opowiedziały się za dalszym funkcjonowaniem tych szkół. W uzasadnieniu podniesione 

zostało, że:  kryterium ekonomiczne nie powinno być podstawowym czynnikiem 

decydującym o likwidacji szkół; kwota dopłacana do utrzymania w/w szkół stanowi zaledwie 

ułamek budżetu gminy i nie jest dużym obciążeniem finansowym;  w/w szkoły są jedynymi 

ośrodkami kultury na danych terenach, likwidacja szkół pociągnie za sobą zwolnienia 

nauczycieli i pracowników obsługi, osoby te są mieszkańcami naszej gminy, w której 

bezrobocie jest wysokie; planowane zmiany MEN w systemie oświaty, które w ocenie 

związku przemawiają za wstrzymaniem się z podjęciem ostatecznej decyzji.  

W ocenie Rady Miejskiej w Chodczu likwidacja Szkoły Podstawowej w Cettach oraz Szkoły 

Podstawowej w Zalesiu wynika z konieczności dostosowania sieci szkół położonych w 

Gminie Chodecz do aktualnych i przewidywanych uwarunkowań wynikających przede 

wszystkim ze zmian demograficznych (spadek liczby urodzeń) oraz migracji ze wsi do miast, 

a także z powodu konieczności racjonalizacji wydatków na zadania oświatowe i analizy stanu 

technicznego budynków. 

Czynnik ekonomiczny nie jest więc decydującym kryterium o likwidacji w/w szkół.  

Najistotniejsze jest, że likwidacja szkół nie pogorszy warunków nauczania ani też w żaden 

sposób nie ograniczy dostępu do edukacji ponieważ uczniowie w/w szkół będą mieli 

możliwość kontynuowania nauki w Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w 

Chodczu, w skład którego wchodzi m.in. Szkoła Podstawowa oraz Przedszkole.  

Zaplecze dydaktyczne, jakim dysponuje Samorządowy Zespół Placówek Oświatowych w 

Chodczu umożliwi uczniom likwidowanych szkół podjęcie nauki z wykorzystaniem 

nowoczesnego sprzętu w odpowiednio wyposażonych pomieszczeniach lekcyjnych, z 

dostępem do hali sportowej, sali gimnastycznej i biblioteki. Szkoła w Chodczu zapewnia 

również uczniom zajęcia pozalekcyjne oraz opiekę w świetlicy. 

Szacuje się również, że część nauczycieli zatrudnionych w likwidowanych szkołach znajdzie 

zatrudnienie w Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w Chodczu.  

Na obecnym etapie brak jest konkretnych rozwiązań legislacyjnych dotyczących 

finansowania tzw. małych szkół wiejskich.  

Mając powyższe na uwadze Rada Miejska w Chodczu odrzuca negatywne stanowisko Rady 

OPZZ Województwa Kujawsko – Pomorskiego  w Bydgoszczy oraz Zarządu Okręgu 

Kujawsko - Pomorskiego Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Cettach oraz Szkoły Podstawowej w Zalesiu.   

 

 Dyskusji w przedmiotowym temacie radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości 

stanowiska   Rady Województwa Kujawsko-Pomorskiego OPZZ w Bydgoszczy oraz Zarządu 

Okręgu Kujawsko-Pomorskiego Związku Nauczycielstwa Polskiego wyrażających negatywną 

opinię dotyczącą przedstawionych projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach i Szkoły Podstawowej w Zalesiu.   

Po odczytaniu projektu uchwały poddała po głosowanie . Za podjęciem uchwały głosowało 

10 radnych, przeci-4 radnych, wstrzymało – 0 radnych. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  stwierdziła, że uchwała                           

Nr  XIII / 88 /16 w sprawie   odrzucenia w całości stanowiska Rady Województwa Kujawsko-

Pomorskiego OPZZ w Bydgoszczy oraz Zarządu Okręgu Kujawsko-Pomorskiego Związku 

Nauczycielstwa Polskiego wyrażających negatywną opinię dotyczącą przedstawionych 

projektów uchwał Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Cettach i Szkoły Podstawowej  w Zalesiu  została podjęta. 

 



Ad. 5.   Podjęcie uchwały  w sprawie   likwidacji  Szkoły Podstawowej w Zalesiu. 

       Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła o przedłożenie 

informacji w przedmiotowej  sprawie  Pana Jerzego Stempczyńskiego  Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Oświaty Zdrowia, Kultury i Sportu powiedział iż, zgodnie z art. 59 

ust. 1 i 2 ustawy o systemie oświaty szkoła publiczna może być zlikwidowana przez organ 

prowadzący z końcem roku szkolnego po zapewnieniu przez ten organ uczniom możliwości 

kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Organ prowadzący jest 

obowiązany, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze 

likwidacji szkoły: rodziców uczniów (w przypadku szkoły dla dorosłych - uczniów), 

właściwego kuratora oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego 

właściwej do prowadzenia szkół danego typu. Szkoła może być zlikwidowana po uzyskaniu 

opinii kuratora oświaty. Celem likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu jest przede 

wszystkim:    konieczność dostosowania sieci szkół położonych na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz do realnych potrzeb, które wynikają z zachodzących zmian demograficznych,  

z przeprowadzonych analiz wynika, że liczba uczniów z obwodu tej szkoły również w 

kolejnych latach będzie utrzymywała się na niskim poziomie;  poprawa warunków nauczania 

– budynek szkoły wymaga kapitalnego remontu, który nie był przeprowadzony od ponad 25 

lat, szkoła nie posiada sali sportowej; powierzchnia pomieszczenia wykorzystywanego do 

zajęć wychowania fizycznego nie odpowiada normom żadnej dyscypliny sportowej; w 

praktyce szkoła nie posiada również boiska, a plac zabaw dla dzieci z nauczania 

początkowego jest wyposażony w sposób ubogi w stare sprzęty; racjonalizowanie kosztów 

ponoszonych na realizację zadań oświatowych, ponieważ mała liczba uczniów na przestrzeni 

kolejnych lat powoduje zwiększenie kosztów utrzymania szkoły w odniesieniu do 

otrzymywanej subwencji oświatowej. Miasto i Gmina Chodecz przeprowadzając procedurę 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu wypełniła wymogi formalne wynikające z art. 59 

ustawy o systemie oświaty, a w szczególności:  

W dniu 29 października 2015r. Rada Miejska w Chodczu podjęła Uchwałę nr X/63/15 w 

sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu. Uzasadnienie w/w uchwały 

zawiera szczegółowe powody podjęcia decyzji o zamiarze likwidacji tej szkoły. Uchwała 

intencyjna wskazuje również na możliwość kontynuowania nauki w innej szkole publicznej 

tego samego typu.  

Pismem z dnia 6 listopada 2015r. poinformowano Kujawsko – Pomorskiego Kuratora 

Oświaty o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu. Kujawsko – Pomorski Kurator 

Oświaty pismem z dnia 15 grudnia 2015r. negatywnie zaopiniował likwidację Szkoły 

Podstawowej w Zalesiu.  

Poinformowano rodziców (opiekunów prawnych) uczniów Szkoły Podstawowej  

w Zalesiu o zamiarze jej likwidacji.  

Przekazano związkom zawodowym projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Zalesiu z prośbą o wydanie opinii. Związki zawodowe, negatywnie 

zaopiniowały likwidację Szkoły Podstawowej w Zalesiu, poza jednym związkiem, który nie 

miał uwag. 

Zapewniono uczniom likwidowanej szkoły kontynuowanie nauki w Samorządowym Zespole 

Placówek Oświatowych w Chodczu, w skład którego wchodzi m.in. Szkoła Podstawowa oraz 

Przedszkole. Po podjęciu uchwały o likwidacji Szkoły Podstawowej w Zalesiu organ 



prowadzący zgodnie z art. 17 ust. 4 ustawy o systemie oświaty ponownie ustali sieć szkół 

publicznych i dostosuje obwody po likwidacji.  Wobec powyższego zasadne jest podjęcie 

niniejszej uchwały. 

 

Dyskusja: 

Rodzice uczniów uczęszczających do SP Zalesie i SP Cetty poprosili o odczytanie opinii 

Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy co do likwidacji  powyższych placówek. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Mecenas o odczytanie  opinii w 

przedmiotowej sprawie.  Zostało  odczytane pismo  w którym Kurator Oświaty w Bydgoszczy 

wyraziło negatywną opinię. Treść  pisma stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zalesiu powiedziała, iż cieszy się ,że jest taka  dobra 

perspektywa rozwoju naszej Gminy, że  teren i obiekt który będzie rozbudowywany to taka 

perełka,  Pani dyrektor uważa, że jej perełka to jest szkoła w Zalesiu, uważa że Państwo radni 

są niesprawiedliwi zarzucając nam, że nic nie zostało zrobione w tej kwestii, otóż  jeżdżono 

po  szkołach w których powstały stowarzyszenia  założone przez stowarzyszenie katolickie 

jak i przez stowarzyszenie  świeckie. Oceniono realne możliwości i stwierdzono że na dwa 

trzy lata  jest ryzykowane podejmowanie trudu  prowadzonej przez  stowarzyszenie.  Z tego 

względu, że szkoła musi  być zlikwidowana i wszystkie pozwolenia na działalność należałoby 

uzyskać od nowa  takie jest uwarunkowanie.  Należałoby rozwiązać stosunek pracy z 

wszystkimi nauczycielami i nawiązać ponownie.  Jeżeli są tak niekorzystne  dla nas prognozy 

to odstąpimy. Rodzice  prosili o pozostawienie tej placówki jeszcze na jeden rok po to aby 

Gmina  przygotowała  należycie  SZPO w Chodczu na przyjęcie uczniów. Aby trafiły do tych 

wspaniałych  sal. Wyniki  nauczania  są raz lepsze raz gorsze  w szkołach. Natomiast szkoła 

w Chodczu była przez wiele lat niedoinwestowana to niestety nie zapewnia lepszych 

warunków  na przyjęcie  dzieci tak dużej liczby. Mówi się o 14 salach dydaktycznych , w 

Zalesiu jest ich siedem.  Minęło około 1,5 miesiąca i Pan Przewodniczący Komisji Oświaty 

mówi, że nic nie zrobiono. A co zostało zrobione w szkole w Chodczu przez ten okres. Czas 

do sierpnia  bardzo szybko zleci. Może się okazać, że nie będzie to tak wspaniale zrobione jak 

Państwo przedstawiacie. Natomiast, co wówczas rodzice będą mogli poczynić, że szkoła w 

Chodczu nie będzie przygotowana,  a szkoły w Zalesiu już nie będzie. Jedyne  takie będzie 

rozwiązanie, że uczniowie udadzą się do szkół ościennych, a wówczas kto będzie winny, 

dyrektor że nie namówił rodziców aby przyszli do SZPO w Chodczu. I skoro zdania rodziców 

nie bierze się w ogóle pod uwagę. Było powiedziane że będzie zatrudnionych dwóch 

nauczycieli , bądź dwóch lub czterech. Obecnie jest oficjalna opinia  Pana dyrektora SZPO 

Chodecz, że to wszystko jest nieaktualne. Nie będzie zatrudniony żaden nauczyciel. Jest 

przedstawiciel Związków Zawodowych potwierdzał, że też dostał taką odpowiedź.  

Stwierdziła iż praktycznie  są  niepotrzebni w tej Gminie i mami się tylko obietnicami. A 

później nikt nie ponosi odpowiedzialności za te słowa. Dyrektor  Urszula Wojciechowska, 

uważa, że jeśli rodzice dostaliby zapewnienie i mogliby obejrzeć te wspaniałe sale w Chodczu 

to  czegóż dyrektor może życzyć uczniom, tylko tego by poszli w lepsze warunki. Jako 

dyrektor jak najbardziej bym namawiała , tylko  żeby te warunki było widać, obecnie to tylko 

obietnice jak zatrudnienie nauczycieli to praktycznie to żadna obietnica. Może ta kultura 

będzie się rozwijała w Chodczu, natomiast w Zalesiu to absolutnie nie. Mówiono, że obiekt 

będzie jakoś  zagospodarowany, bo na razie to nic się nie mówi, niech  padnie  jakieś zdanie 



na co ten obiekt będzie przeznaczony. Mamy się wspaniale rozwijać, że będzie 24 osoby 

bezrobotne  ze  dwóch zlikwidowanych szkół, podziękowała za wysłuchanie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty Pan Stępczyński odpowiedział, iż  Pan dyrektor Kwieciński 

nie informował  Rady Miejskiej w Chodczu i Burmistrza Chodcza, że nie zatrudni żadnego 

nauczyciela ze zlikwidowanych szkół. Do Burmistrza i Rady Miejskiej nie wpłynęło żadne 

pismo w tej sprawie.  Jest jakaś władza, a zwierzchnikiem dyrektorów jest Burmistrz 

Chodcza.  Pisma oficjalnego niema w tej kwestii.  Przewiduje się zatrudnienie,  perełka o 

której  mówił  przewodniczący to tern i jego położenie który należy wykorzystać. Gmina 

nasza jest typowo rolniczą i skoro chcemy zarabiać to poprzez promocje naszej Gminy, aby 

ludzie przyjeżdżali, rozwijali turystykę, zostawiali tu pieniądze , żeby się budowali . 

Szanowni  Państwo, Chodecz się wyludnia  wskazał,  Przewodniczący  Komisji Oświaty.  

Gmina Chodecz się  wyludnia, w Gminie meldunkowo jest  ponad pięć tysięcy ludności. 

Jeżeli nic się nie zrobi aby tych ludzi zatrzymać , to  należy się rozwijać.  Padło stwierdzenie, 

że Gmina nic nie robi, są projekty na termomodernizację  obiektu  SZPO Chodecz i 

rozbudowę oraz nadbudowę. Gmina czeka za środkami finansowymi na to zadanie. Jeśli 

pieniądze nie dotrą  Gmina jest przygotowana wykonać to zadanie ze środków własnych. 

Druga  rzecz – do 31 sierpnia  br. będą przygotowane  te  wszystkie  elementy w SZPO 

Chodecz aby ta placówka była przygotowana  i ruszyła od 1 września 2016r. Przewodniczący 

wskazał  iż gwarantuje, że to wszytko będzie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odpowiedziała  i   wskazała iż Kuratorium Oświaty nie 

słucha głosów samorządu Gminy, nie mieszkają tutaj i nie widzą jakie mamy potrzeby. 

Kuratorium  nie  płaci i nie zdaje sobie sprawy z tego jakie występują wydatki finansowe. 

Przedstawiciel  Kuratorium rozmawiał z nami pobieżnie z Przewodniczącą i Panem 

Burmistrzem. Rzucił  okiem na jedną i drugą szkołę. Nie mogła sobie wyrobić odpowiedniej 

opinii na ten temat. My tutaj mieszkamy na co dzień i wiemy jakie są potrzeby. Ponadto 

wskazała, iż rodzice i szkoły dostały jeden rok czasu na  przygotowania lub propozycje  i nie 

było żadnej propozycji. Rodzice zarzucają  radnym, że w tej kwestii nic nie zostało zrobione.  

Mija dwa lata  i Gmina przygotowała projekty na remont szkoły w Chodczu, projekty są 

gotowe na remonty. Gmina przygotowała, natomiast ze strony szkół nie było nic.  Padło takie 

stwierdzenie, że szkoła w Chodczu jest niedofinansowana. Zauważa Przewodnicząca, że 

wszystkie są niedofinansowane. A Chodecz jest pozbawiony środków, bo one są  rozłożone  

na wszystkie trzy szkoły. Stowarzyszenie zostało już u nas powołane , już wcześniej była 

mowa na spotkaniu  w grudniu. Rada jest bardzo zatroskana co do nauczycieli, ale nie posiada 

żadnego pisma od dyrektora, że nie zatrudni nauczycieli ze zlikwidowanych placówek. 

Przeciwnie jest opracowane pismo, że Rada i Burmistrz zrobią wszystko, aby dużo osób 

znalazło zatrudnienie , ale  Państwo musicie zrozumieć, że Gmina nie może utrzymywać  

sztucznie miejsc pracy. Muszą to być miejsca realne, aby przynosiły pożytek pracodawcy i 

pracobiorcy.  Gospodarka  idzie w kierunku rynkowym  i nie można utrzymywać sztucznie 

miejsc pracy.  

 

Radny Stempczyński  Przewodniczący Komisji  Oświaty wskazał  jeszcze, że w każdej z tych 

szkół przypada  6 lub 7 uczniów na 1 nauczyciela. Koszt tych szkół to nie tylko kwestia  



opału, energii, kosztów utrzymania  obsługi, ci pracownicy obsługi zarabiają grosze, 

minimalną  pensję krajową. To nie są duże koszty, natomiast gro kosztów utrzymania szkół to 

są wynagrodzenia niestety  nauczycieli. I to trzeba powiedzieć. Generalnie subwencja 

otrzymywana przez Gminy powinna wystarczać na płace. W Gminie Chodecz jakoś tak się 

dzieje , że ta subwencja nie wystarcza. Nauczyciele mają takie stopnie rozwoju zawodowego 

zaczyna się od nauczyciela stażysty, kontraktowy, mianowany i dyplomowany. Większość 

nauczycieli w naszych placówkach  uczący to nauczyciele dyplomowani. Bardzo dobrze 

świadczy o ich wiedzy, nabytych umiejętnościach tylko, że to kosztuje. Pensja takiego 

nauczyciela dyplomowanego to  jest około 5 tys. zł. brutto. Opierając się na przepisach MEN. 

Każdy nauczyciel ma prawo do trzynastej pensji , z tego widać jakie koszty trzeba ponieść 

aby opłacić te wynagrodzenia. Na te rzeczy brakuje nam środków finansowych. W gminach 

sąsiednich np. w Choceniu część pieniędzy odsyłają. Gro kosztów utrzymania  to są pensje 

nauczycieli i niewiele tylko  kosztów obsługi.  

 

Pan  Mirosław Glazik  powiedział iż od lipca 2012r mieszka na terenie Chodcza ostatnio od 

września z  Panią  Małgosią mieszkamy między Chodczem a Przedczem, proszę Państwa 

przypadkowo dowiedziałem się na spotkaniu w szkole że jest taka sytuacja i powiem Państwu 

że jestem tym bardzo przejęty,  ta dyskusja rodziców i dyrektorów  mnie przekonuje ,że ta 

decyzja Panowie, Panie, Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado kiepsko to 

ekonomicznie wygląda, ja nie jestem ekonomistą ale uważam że to nie wygląda tak że tu będą 

ogromne korzyści wręcz przeciwnie, czym ja bym to uzasadnił proszę Państwa proszę 

żebyście w swoich sumieniach dzisiaj zanim podniesiecie dłonie za likwidacją tej szkoły 

rozważyli to co teraz powiem,  a jeszcze to co tutaj zebrani mieszkańcy mówią.  Pierwsza 

sprawa to jest taka proszę Państwa dziecko szkoła podstawowa w tej chwili że nie ma liczby 

dzieci proszę Państwa zmieniły się w wyniku woli ludzi większości, zmieniła się polityka  po 

raz pierwszy widzimy że zaczyna się polityka prorodzinna tzw.  500zł. plus   proszę Państwa 

nie wiecie co będzie za rok za dwa lata wiem że od pewnego czasu więcej dzieci się rodzi a że 

one nie trafiają bo wyjeżdżają za granice to jest inny powód by zatrzymać. Czyli proszę 

Państwa te prognozy demograficzne ja mam wątpliwości, teraz tak na gorąco żeby nie uciekło 

sprawa opinii , ja proszę państwa dziesięć lat byłem dyrektorem wydziału kuratorium, jak 

kuratorium dysponowało wszystkim mieliśmy 500 placówek i proszę Państwa tamto 

kuratorium to nie jest to wizytatorzy się boją samorządów, boją się wójta, burmistrza i jeśli tu 

jest negatywna opinia.  Na ogół wiecie jak to jest, skoro tu jest negatywna to ja jestem w 

szoku i bardzo chciałem pogratulować  to że mogliśmy wysłuchać. Teraz sprawa opinii 

związku proszę państwa  z tego co ja wiem od mieszkańców  nie wiem czy to jest Pan 

Dyrektor Kwieciński jest dzisiaj.  Proszę  Państwa tej  szkoły   nie sprzedawajcie, panowie 

podejmijcie właściwą decyzję, ja się zgadzam ze związkami ta decyzja o likwidacji jest na 

dzień dzisiejszy przedwczesna, możemy do tego tematu wrócić za rok likwidacji, a dzisiaj 

bardzo Was proszę zagłosujcie przeciwko likwidacji, naprawdę posłuchajcie ludzi i 

związków. Teraz kolejna sprawa żeby mi to nie umknęło Proszę Państwa czy wszyscy tutaj 

ludzie, rodzice, teraz to dziecko małe. Ja pracowałem na terenie powiatu Świeckiego zanim 

tutaj się sprowadziłem jeździłem do pracy jako nauczyciel 20 km widziałem dzieci które 

wystawały na mrozie były mrozy nie taka zima jak w tym roku, te dzieciaki które czekały na 

przyjeżdżający autobus, ja czasami zabierałem i proszę  Państwa. Pod  koniec grudnia 



poszedłem do Pana Burmistrza z propozycją, chciałem podziękować naprawdę mnie 

wysłuchał znalazł dla mnie czas, mimo że się bardzo spieszył i za to bardzo dziękuję i 

powiedziałem że mam pomysł jak uratować tę szkołę jeśli już nie dałoby rady żeby samorząd 

to pociągnął, mam taki pomysł i ta ferta jest aktualna ale proszę Państwa na razie bardzo Was 

proszę, przy tym nowym stanie prawnym, nowej sytuacji społeczno – politycznej nie 

podejmujcie dzisiaj takiej decyzji jeśli za rok uznacie nie poprawiła się sytuacja, a dzisiaj 

głosujcie przeciwko tej likwidacji, za rok możecie wrócić do tematu a my w ten rok  nie 

zmarnujemy szans, bo proszę Państwa prawdopodobnie  przecież właściwie tak powiem 

szczerze ja odniosłem wrażenie że Pan Burmistrz się już pogodził że likwidacji nie będzie .  

Proszę Państwa szkoły to nie jest tylko kwestia samorządu.  Ta sala  symbolizuje godło i 

krzyż i w imię tych symboli proszę Szanowną  Rade o 1 rok  wstrzymania. Szkoła w Chodczu 

nie jest przygotowana.  

Pani Małgorzata Rybacka ja również przeszłam przez zamykanie szkoły i w tej sytuacji było 

to całkowicie zasadne proszę Państwa ponieważ liczba naszych uczniów znacznie była niższa 

niż w szkole podstawowej w Zalesiu, ja chciałam powiedzieć jedno o czym mówiliśmy 

rozmawialiśmy, ostatnio  na zebraniu z Panem posłem .  Na zebraniu PiS, proszę Państwa nie 

możemy tego traktować w kategoriach ekonomii  bo np. to ich nie dotyczy, to dotyczy nas 

wszystkich żeby zatrzymać te wiejskie szkoły, to są naprawdę ośrodki kultury to nie jest nic 

nowego ale żeby te dzieciaki zatrzymać to są przyszłe pokolenia które będą pracować na 

Wasze i Nasze emerytury jeżeli tak będzie jeżeli zrobimy pustynię intelektualną tego kraju 

którzy mają. Pani Rybacka powiedziała że być może przyjdzie ktoś z lepszą ofertą dla tych 

uczniów i zabiorą do swoich szkół np. z gmin ościennych. Bardzo leży na sercu sprawa 

zatrudnienia nauczycieli zlikwidowanych szkół. Podobna była sytuacja z nauczycielami z SP 

Nowiny gdzie gro nie otrzymało z nich pracy w miejscowej gminie. Zatrudniono tylko dwie 

nauczycielki pozostałe szukały pracy na własną rękę. Zwróciła się do radnych i Burmistrza 

Chodcza aby nie popełniali błędu i wskazała aby dali dyrektorom tych szkół jeszcze jeden rok 

na przygotowanie.  

Pan Kucharski  powiedział  iż często przychodzi na posiedzenia rady i słucha różnych spraw  

i ostatnio często słyszy o szkołach. Tak jak słucham tych różnych wypowiedzi, to ani razu nie 

słyszałem  z ust wypowiadających się aby podnieść poziom nauczania. Jakie są efekty? 

Nauczyciele są dyplomowani  a jakie są efekty nauczania?  Najgorsze w całym 

Województwie i o czym tu rozmawiać skoro najniższy poziom nauczania to można 

powiedzieć jest pustynia. Należy coś z tym zrobić, jakie to może być nauczanie skoro uczeń 

osiąga na sprawdzianie sześcioklasisty  siedemnaście punktów. A do zdobycia jest 50 

punktów. Trzeba podnieść poziom kształcenia to jest priorytetowa sprawa. Należy tu się 

zastanowić nad poziomem kształcenia. Nauczyciel ma dobrze uczyć. 

Pan Grendecki po tym co tu usłyszałem a cierpliwie słuchałem to zdaniem Pana 

Grandeckiego Gmina nie jest przygotowana do przejęcia uczniów z tych dwóch placówek. 

Może się tak wydarzyć że 1.09.2016 r. 

 przyjmiecie te dzieci do SZPO w Chodczu a w dniu 5.09.2016 r.  my rodzice złożymy skargę 

na Was Panie Burmistrzu i Wysoka Rado ,  że nasze dzieci nie mają zapewnionych 

właściwych warunków nauki.  

Pani dyrektor z SP Cetty powiedziała  iż po spotkaniu w dniu 3 grudnia 2015r  rozmyślano i 

analizowano wspólnie z rodzicami możliwość powołania szkoły na bazie stowarzyszenia . I 



stąd pytanie do władzy, czy w przypadku likwidacji SP Cetty będzie możliwość otrzymania 

budynku przez stowarzyszenie. To nie była nasza inicjatywa, że my zakładamy 

stowarzyszenie tylko pytanie czy otrzymamy budynek w dzierżawę dla stowarzyszenia. Na 

teren gminy sprowadzają się młode małżeństwa ale po rozmowie z nimi zastanawiają się nad 

dalszym tu zamieszkiwaniem. Mówią iż nic się tu nie dzieje. Dowozy uczniów będą bardzo 

drogie ponieważ odległości są bardzo duże od punktów zbiorczych do SZPO w Chodczu . To 

nie są odległości dojazdu 10 minut lecz pół godziny do 40 minut. Przyjdzie zima będą duże 

opóźnienia w dowozie, a dzieci małe będą marzły na przystankach. Te małe 7letnie dzieci 

skulone będą oczekiwały na dowóz. Z wypowiedzi wynika że najlepiej wszystko pozamykać 

ale to nie jest rozwiązanie sprawy. Przewodniczący Komisji Oświaty mówi że nauczyciele 

dużo zarabiają, wyniki nauczania w naszych placówkach są różne raz lepsze raz gorsze, jeżeli 

przyjdą do SZPO do Chodcza to te wyniki będą jeszcze gorsze, bo będą zagubione w takim 

dużym skupisku uczniów. Obecnie w naszych szkołach przy takiej liczbie uczniów możemy 

ich przepytać kilkakrotnie w ciągu dnia na każdej lekcji.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu poprosiła Pana Jerzego Stempczyńskiego  o 

odczytanie ostatniego pisma z Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy w zakresie wyników 

nauczania które dotyczy SP w Cettach . 

Pan Stempczyński odczytał pismo z którego treści wynika bardzo niski poziom nauczania w 

Szkole Podstawowej w Cettach. Treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pan Stempczyński  powiedział iż tego problemu Rada nie podnosiła na dzisiejszej sesji 

ponieważ podobna sytuacja była rok temu w Szkole Podstawowej w Zalesiu. I tego 

argumentu Rada nie przytaczała i nie chciała używać. Nigdy nie używaliśmy tego argumentu 

nawet w przypadku udzielania informacji dla prasy. Państwo większą energię poświęcali na 

donosy do prasy niż na pracę w szkole i aby stworzyć stowarzyszenie.  

Pani Nowakowska  powiedziała iż jest zadowolona z tego że nauczyciel ma do nauczania 

czworo dzieci, stwierdziła iż jest z tego zadowolona ponieważ nauczyciel może dobrze 

nauczyć i dopilnować. Dziecko jest douczone. Szanowna władzo nie słuchacie rodziców ich 

wypowiedzi i próśb. Przykład wynika z zamknięcia szkoły w Psarach. Wówczas Rada i 

Burmistrz obiecali bardzo dużo natomiast nie wywiązali się z żadnej obiecanej sprawy. Jaką 

ja mam mieć teraz pewność że warunki jakie wskazujecie będą spełnione. Dajcie czasu ten 

jeden rok, a my przygotujemy dzieci a Wy przygotujecie SZPO w Chodczu do przyjęcia 

uczniów z tych dwóch szkół.  

Pani Teresa Gapińska  powiedziała, czy Radni czują się dobrze zamykając piątą szkołę na 

terenie Gminy. A co my zbudowaliśmy żeby zostawić następnym pokoleniom. To wstyd jak 

słyszy się tylko na temat ekonomii. Przedtem ludzie nie mieli lepiej ale coś zbudowali i nam 

pozostawili tak jak te dwa obiekty szkół. My nic nie robimy dla naszych dzieci oddajemy 

uczniów do Gminy Lubień, Dąbrowice lub Przedecz. 

Pan Mirosław Glazik zwrócił się do Radych z ponowną prośbą o pozostawienie tych szkół 

jeszcze przez jeden rok. Stwierdził iż jest to decyzja przedwczesna, za rok szanowni państwo 

podziękujecie nam.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  podsumowując powiedział iż, 

wykonano  całą  procedurę  prawną co do likwidacji tych dwóch  szkół . Oczekiwano od 

dyrektorów podjęcia  działań  w zakresie przekształcenia, jednakże nie podjęto żadnych 

kroków w tym kierunku. W wyniku powyższego Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 



zaopiniowała pozytywnie przystąpienie  do likwidacji szkoły podstawowej w Zalesiu i szkoły 

podstawowej w Cettach. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna  Twardowska zamknęła dyskusję w sprawie 

likwidacji  Szkoły Podstawowej w Zalesiu  i przystąpiła do odczytania projektu  uchwały w 

przedmiotowej sprawie .  Przedmiotowa uchwałę poddała pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 10 radnych, przeciw- 4 radnych, wstrzymało 0. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała Nr XIII/89/16 w sprawie likwidacji 

szkoły podstawowej w Zalesiu została podjęta. 

 

Ad. 6.  Podjęcie uchwały  w sprawie   likwidacji Szkoły Podstawowej w Cettach. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu przystąpiła do procedury podjęcia uchwały w 

sprawie likwidacji szkoły podstawowej w Cettach. Wskazała iż  wszystkie sprawy zostały 

omówione przy pierwszej placówce, zwróciła się do radnych o pytania bądź dyskusje  w 

powyższej sprawie . Radni nie wnosili pytań i uwag co do powyższego. Przewodniczący 

Komisji Oświaty  wskazał iż opinia jest również pozytywna  co do powyższego.  

Pani  Radna Ewa Kwiatkowska zawnioskowała o wprowadzenie 10 minutowej przerwy w 

obradach sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała zgłoszony wniosek pod głosowanie przez radnych, 

zwracając się kto z radnych jest za wprowadzeniem 10 minutowej przerwy w obradach, za 

głosowało 3 radnych , przeciw 8 radnych, wstrzymało 3 radnych. W wyniku głosowania, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że przerwa w obradach nie zostanie 

wprowadzona i  przystąpiła do dalszego prowadzenia  sesji.   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska odczytała projekt uchwały w 

sprawie  likwidacji szkoły podstawowej w Cettach. Poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 4 radnych, wstrzymało -0 radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu stwierdziła, iż uchwała Nr XIII/90/16 została 

podjęta . 

        

 

Ad. 7.   Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Chodcza. 

Pan  Makowiecki Grzegorz Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział,  iż do 

wyłącznej właściwości rady gminy, w myśl art. 18 ust. 2 pkt. 2 ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2015 r. poz. 1515, poz. 1045, poz. 1890), należy m.in. 

ustalenie wynagrodzenia burmistrza.  

Pan Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów powiedział, że Pan Jarosław 

Grabczyński,  Burmistrz Chodcza  w wyniku wyborów przeprowadzonych w dniu 30 

listopada 2014 r. objął obowiązki z chwilą złożenia w dniu 08 grudnia 2014 r. ślubowania 

wobec Rady Miejskiej w Chodczu. Jego wynagrodzenie zostało ustalone Uchwałą nr 

III/13/14 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia 22 grudnia 2014r. 

Z uwagi na znaczące zaangażowanie Burmistrza Chodcza i wypełnianie obowiązków 

jak również efekty tej pracy w postaci m.in. wielu zrealizowanych inwestycji, zasadnym jest  

podwyższenie Jego wynagrodzenia.  



Art. 8 ust. 2 ustawy o pracownikach samorządowych wskazuje, że czynności z zakresu 

prawa pracy wobec Burmistrza, związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy 

wykonuje przewodniczący rady miejskiej, a pozostałe czynności - wyznaczona przez 

burmistrza osoba zastępująca lub sekretarz, z tym  że wynagrodzenie burmistrza ustala rada 

gminy, w drodze uchwały. Warunki zaś i sposób wynagradzania pracowników 

samorządowych zatrudnionych na podstawie wyboru, maksymalny poziom dodatku 

funkcyjnego, maksymalny poziom wynagrodzenia zasadniczego oraz możliwą wysokość 

dodatku specjalnego określa rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 18 marca 2009 r. w 

sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2014 r., poz. 1786).  

W związku z powyższym propozycja wynagrodzenia  przedstawia się następująco: 

wynagrodzenie zasadnicze w wysokości:   - 5 500,-  zł brutto dodatek funkcyjny w 

wysokości: -    1 800,-  zł brutto, dodatek specjalny w wysokości  35 % łącznie 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w kwocie: -     2 555,-   zł brutto, dodatek 

za wieloletnią pracę w wysokości 19 % wynagrodzenia zasadniczego  w kwocie:  -    1 045, -  

zł brutto. 

Dodatek ten wzrastać będzie o 1% za każdy dalszy rok pracy poczynając od dnia 01 

października 2016 r., aż do osiągnięcia 20% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego.  

Ponadto Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów wskazał iż opinia Komisji jest 

pozytywna. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Chodcza i poddała projekt uchwały pod głosowanie . 

Za podjęciem głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej stwierdziła , że uchwała  Nr XIII/91/16 w sprawie wynagrodzenia Burmistrza 

została podjęta . 

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej              

w Chodczu. 

 P. Makowiecki Grzegorz powiedział  iż, zgodnie z art. 25 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2013 r., poz. 594 z późn. zm. ) na zasadach ustalonych 

przez radę gminy, radnemu przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych. 

Wysokość diet przysługujących radnemu nie może przekroczyć w ciągu miesiąca łącznie 

półtorakrotności kwoty bazowej określonej  w  ustawie  budżetowej dla osób zajmujących 

kierownicze stanowiska  państwowe  na  podstawie  przepisów ustawy  z dnia 23 grudnia 

1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń  w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie 

niektórych  ustaw (Dz. U. z 2011 r. Nr 79, poz. 431  z późn. zm. ) -  ( art. 25 ust. 6  ustawy o 

samorządzie gminnym ). 

Ponadto,  stosownie do brzmienia art. 25 ust. 8 cytowanej ustawy  rada gminy przy 

ustalaniu wysokości diet radnych bierze pod uwagę funkcje pełnione przez radnego. 

Rada Miejska w Chodczu uchwalą   Nr IX/32/11 z dnia 28 kwietnia 2011 r. ustaliła 

wysokość i zasady wypłacania diety dla Przewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu ,                         

a zatem zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały  w zakresie ustalenia wysokości diety 

dla  wiceprzewodniczących   Rady, przewodniczących   komisji stałych  Rady  i radnych. 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Grzegorz Makowiecki przekazał iż 

proponuje się  diety w następujących wysokościach: 

Wiceprzewodniczący  Rady     -   700,- zł. 

Przewodniczący  komisji         -   700,- zł. 

Radni                          -   600,- zł. 

Ponadto wskazał iż opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna. 

Radni Rady Miejskiej  nie wnosili dyskusji w przedmiotowej sprawie . Przewodnicząca Rady 

Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie i poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało - 12 radnych, przeciw -1, wstrzymało -1. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr XIII/92/16 została podjęta.  

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety dla 

Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów P. Makowiecki, powiedział iż  zgodnie z art. 25 

ust. 4,6 i 8   ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2015r. poz. 1515, 

poz. 1045, poz.1890)  radnemu przysługują diety  oraz zwrot kosztów podróży  służbowych. 

W związku z powyższym wysokość diet przysługujących  radnemu nie może przekroczyć w 

ciągu miesiąca łącznie  półtorakrotności  kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla 

osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy  z dnia 

23 grudnia 1999r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej  oraz o 

zmianie niektórych ustaw (Dz.U. z 2011r. Nr 79, poz. 431, z późn. zm.).  

W związku z powyższym proponuje się  dietę dla Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

wysokości  1 300,- zł.  miesięcznie. 

Ponadto wskazał iż opinia  Komisji  Budżetu i Finansów jest pozytywna. 

Radni Rady Miejskiej  nie  wnosili dyskusji co do powyższego tematu. 

Wiceprzewodnicząca  Rady Miejskiej Pani Ewa Kwiatkowska odczytała projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie, poddała projekt uchwały pod głosowanie. Radni przystąpili do 

głosowania, za głosowało 11 radnych, przeciw -1, wstrzymało -2 radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała  Nr XIII/93/16 została podjęta. 

        

Ad. 10.  Podjęcie uchwały  w sprawie  Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy 

Chodecz z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2016.  

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Pana  Chyzińskiego o 

przedłożenie  programu na rok 2016. 

 Pracownik Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przedłożył   program współpracy Miasta i 

Gminy Chodecz z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 

ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, stanowi uszczegółowienie 

przedmiotu współpracy z Miastem i Gminą  Chodecz w roku 2016. 



Powiedział iż program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Miasta i Gminy 

Chodecz poprzez możliwe pełne wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych. 

Zakładanym efektem współpracy jest zwiększenie skuteczności i efektywności działań 

związanych z realizacją zadań publicznych i dalszy wzrost partycypacji społecznej w 

rozwiązywaniu problemów lokalnych. 

Program określa cele, sposoby oraz formy współpracy Miasta i Gminy Chodecz z 

organizacjami pozarządowymi. Jednocześnie wskazuje zakres przedmiotowy współpracy oraz 

priorytetowe zadania publiczne. 

Program precyzuje również tryb powoływania i zasady działania komisji 

konkursowych powoływanych do opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert. 

Redagowanie treści programu było wynikiem konsultacji przeprowadzonych z 

przedstawicielami organizacji pozarządowych na terenie Miasta i Gminy Chodecz 

Mając na uwadze powyższe proszę o podjęcie przez Radę Miejską w Chodczu przedmiotowej 

uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska powiedziała iż opinia w 

powyższej sprawie jest pozytywna. 

Radni dyskusji nie wnosili w tym temacie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  Rocznego programu 

współpracy Miasta i Gminy Chodecz z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2016.  

Po odczytaniu poddała projekt uchwały pod głosowanie , za podjęciem uchwały  głosowało 

14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że 

uchwała  Nr XIII/94/16 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11.  Podjęcie uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy Chodecz na rok 2016. 

 Pani  Skarbnik  poproszona przez Przewodnicząca Rady Miejskiej przedłożyła informację w 

sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2016. Powiedziała  iż zmiany do budżetu wynikają z  jego realizacji w ciągu 

roku. Zmiany dotyczą : transportu i łączności, gospodarki mieszkaniowej, administracji 

publicznej oraz kultury i ochrony dziedzictwa narodowego. W wyniku powyższego zachodzi 

potrzeba  wprowadzenia przedmiotowych zmian. Ponadto wskazała iż kwoty zawarte są w 

załączniku do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział iż opinia w tej sprawie jest 

pozytywna. 

Radni nie wnosili dyskusji do  przedłożonych zmian.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie i 

poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż uchwała Nr 

XIII/95/16 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

        



Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią Skarbnik o 

przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska przekazała iż  zgodnie z wprowadzonymi zmianami do 

uchwały budżetowej na rok 2016  dotyczących dochodów  i wydatków jak również zadań 

inwestycyjnych dokonuje się zmian w załączniku nr 1 i 2. Zmiany polegają na zwiększeniu 

dochodów. Pan Grzegorz Makowiecki  przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów 

przekazał iż  opinia Komisji jest pozytywna. 

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIII / 96 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie   przyjęcia  planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Chodczu na 2016r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  powiedziała iż  zgodnie z  

przepisami  ustawy o samorządzie gminnym   Komisja Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w 

Chodczu  prowadzi  swoją działalność na podstawie  planu  pracy.  Z powyższego zachodzi 

podstawa  o przyjęciu planu  pracy przedmiotowej  Komisji. Poprosiła  o przedłożenie  planu 

pracy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Pan Łuczak Tomasz  przedłożył projekt planu pracy Komisji, który stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. 

Radni dyskusji nie wnosili w tym temacie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia planu pracy  

Komisji Rewizyjnej  na 2016r. Po odczytaniu poddała projekt uchwały pod głosowanie , za 

podjęciem uchwały  głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej stwierdziła, że uchwała  Nr XIII/97/16 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14.  Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Chodczu na 2016r. 

         

Zgodnie z  przepisami  ustawy o samorządzie gminnym  stałe Komisje  Rady  

Miejskiej   prowadzą swoją działalność na podstawie  planów pracy powiedziała Pani 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska .    

Z powyższego  faktu  zachodzi podstawa o przyjęciu planów pracy przedmiotowych  

Komisji. Poprosiła Przewodniczących o przedłożenie planów pracy na rok 2016. 

Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Miejskiej przedłożyli plany pracy które 

stanowią załącznik do niniejszej uchwały. 

Radni dyskusji nie wnosili w tym temacie. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia planów 

pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Chodczu na 2016r. Po odczytaniu poddała projekt 

uchwały pod głosowanie , za podjęciem głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała  Nr XIII/98/16 została podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

       Ad. 15.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

 

Radni Rady Miejskiej w Chodczu nie zgłaszali interpelacji. 

 

Ad. 16.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

 

Radni Rady Miejskiej w Chodczu nie  zgłosili wniosków jak również nie podnosili spraw 

bieżących. 

 

Ad. 17.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej po wyczerpaniu  dyskusji powiedziała  „ zamykam obrady 

dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w Chodczu”. 

 Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący 

 Rady Miejskiej 

 

                    Anna Twardowska 

 

 

 


